
Minnesanteckning från Tillgänglighetsrådet 2025-06-11 

 

Tid Onsdag 11:e juni 2025, kl.14.00-16.30 

Plats Kl 14.00 Utanför Åhléns Storgatan  

 Kl ca 15.00 Föreningarnas Hus 

 

Vi började med en promenad för att se på tillgängligheten på stan, längs Storgatan, sen till 

Köpmantorget, därefter ner till Norra hamn och sen upp till Föreningarnas Hus på Storgatan via 

Rådstugatan.  

 

Närvarande:  

Mathias Karvonen (Luleå kommun) 

Birgitta Alstergren (Astma- o allergiföreningen Luleå, AAF Luleå samt HjärtLungföreningen Luleå) 

Anna Kallin (Synskadades riksförbund, SRF Luleå)  

Eleonore Forslund (Synskadades riksförbund, SRF Luleå) 

Margareta Lindblom (DHR Luleå) 

Kristina ”Kicki” Larsson (DHR Luleå) 

Mauritz Fors (Luleå demensförening)  

Arne Nykänen (Luleå kommun) 

Annikka Vesterlund Rönnebro (Luleå kommun) 

 

 

Punkt Ärende 

1 Mötet öppnades. 

2 Formalia 

▪ Ordförande – Mathias 

▪ Sekreterare – Annikka 

▪ Justerare – Eleonore 

  

3 Genomgång av föregående protokoll 

 Mathias gick igenom föregående protokoll. 

 Gällande de ”lugna rummen” har Göran svarat enligt nedan: 

 Den nya byggnaden består av 11st klassrum med tillhörande grupprum, ett 

halvklassrum samt 2 st rörelserum. Totalt innebär det med det befintliga B-huset (som 

nybyggnaden kommer att sitta ihop med) att anpassade skolan får tillgång till 7 

klassrum + grupprum ytterligare. Övervåningens 8 klassrum + grupprum som är 

planerade för lågstadiet byggs även de med samma krav på verksamhetsklass (VK5A) 

för att möjliggöra att anpassade skolan kan nyttja även dessa vid behov. 



Anpassade skolan kommer ju dock att ha kvar verksamhet även i A-huset, så hur skolan 

avser nyttja ytor som klassrum/grupprum/lugna rum m.m. måste man nog ta med 

ansvariga rektorer. 

  

4 Diskussion och sammanfattning om tillgängligheten längs Storgatan och Norra hamn 

Rådet:  

• Såg bra ut på stan, kom upp på uteserveringarna med elrullstolarna. I 

allmänhet ganska bra tillgänglighet i Luleå stad, sitter i rullstol och är ganska 

ofta ute och kör på stan. 

 

• Trottoarpratarna är ett problem, de står på ledstråk och på smala trottoarer så 

att det är svårt att komma förbi med rullstol eller är ett hinder om man går 

med blindkäpp. Vi såg en trottoarpratare vid Café Nouveau som var delvis på 

ledstråket.  

 

• Kafelinos uteservering på Smedjegatan tar stor plats av trottoaren, är inte 

mycket kvar av trottoaren. 

 

• Korsningen av ledstråken på Köpmantorget saknar taktila plattor (plattor med 

vita prickar) som visar att något nytt sker. 

 

• Rampen närmast Trekantens parkering och rampen i mitten ner till Norra 

hamns strandpromenad/kajen är för branta, elrullstolar har inga bromsar, så 

de börjar rulla för fort. En av våra deltagare skadade handen när hon körde 

mot kanten för att få stopp på rullstolen under vår rundtur. 

 

• Det skulle behövas ett räcke längs med kajen av Norra hamnen för att man inte 

ska råka ramla ner. 

 

• Det behöver hållas efter brunnar/brunnslock som har sjunkit ned eller hamnat 

på sned, man kan ramla eller fastna med rullstolen om man inte ser dem. Vi 

såg ingen sådan brunn under vår promenad. 

 

 

5 Rådet har ordet 

 AAF Luleå: Toaletten på Smedjan är ett problem, det finns ingen dörröppnare till 

toaletten, dörren är jättetung, fick inte upp dörren, klämde armen och fastnade med 

rullstolen, kunde inte nå alarmknappen som är på insidan, fick till slut hjälp av en 

förbipasserande. 

 Trottoaren väldigt hög vid Trygghetsboendet på Bergnäset, omöjligt att köra med 

rullstol, kört sönder elrullstolen, taxibilar har kört sönder sina bilar, en boende har 

brutit bägge handlederna, taxibilarna är hänvisade att stanna i ena husets gavel och 

hämta personen som ska åka med till fots oavsett i vilket hus personen bor, de boende 

har klagat massor men inget händer.  



Taxin har försämrats, taxichauffören hon åkte med berättade att de får veta bara ca 5-

10 minuter innan vart de ska åka härnäst, vilket gör att de inte alltid hinner i tid om de 

är långt ifrån nästa adress. 

DHR Luleå: Hälsocentralen Bergnäset går inte att nå om man sitter i rullstol och 

kommer själv, man når inte knappen för att öppna dörren när man ska in. 

 Hissen är fortfarande ett problem här på Föreningarnas Hus, Lulebo har varit och tittat 

på den, men de visste inte vad de skulle titta på, vad som var problemet. Hon hjälper 

gärna till och visar vad som är problemet. 

Arne: Vart anmäler man om ser något som är tokigt/fel? Luleå kommun har en egen 

felanmälningstjänst, men det borde finnas en felanmälningstjänst där man kan göra en 

felanmälan oavsett vem som är fastighetsägare.  

 Anhörigföreningen Luleå: Sven Reinholdt har deltagit i ett projekt kallat ” Nationell 

strategi för tillgång till utemiljö och utevistelse för äldre personer vid särskilda 

boenden”. Sven säger att han fått medhåll från ”Institutet för mänskliga rättigheter” 

om att Sverige inte lever upp till mänskliga rättigheter för äldre på SÄBO. Nu har detta 

projekt slutförts och avhandlingen publicerats. Har gjorde ett litet urval om vad som 

står i rapportens svenska sammanfattning.  

• Man konstaterar att det i forskningsstudier noterats att positiva hälsofördelar 

kan uppnås vid naturkontakt och utevistelse i allmänhet och i synnerhet för 

äldre personer med nedsatt hälsa.  

• Men 92% av boendena saknar en rutin för genomförande av vård, omsorg och 

rehabilitering i utemiljö.  

• Enligt cheferna så saknar 60% av boendena grundläggande förutsättningar för 

att utemiljöerna ska vara tillgängliga.  

• 80% av boendena saknar stödjande förutsättningar för förflyttning till och från 

boendena.  

Ovanstående siffror gäller för hela Sverige, men det är troligen även så inom Luleå 

kommun. Boendet han känner till har dock planerat in utevistelse, planerat grillning 

och var ute under nationaldagen flera timmar. 

  

6 Nästa möte - diskussion om upplägg 

Önskemål om besök och information inför kommande möten: 

• RKM behöver komma till oss, vi behöver prata om hur taxi och färdtjänst 

fungerar. 

• Vem är hemtjänsten till för? Man får ingen hjälp om man inte bråkar. Det är 

stor skillnad hur man blir behandlad i olika åldrar.  

• Studiebesök, men var? Vi funderar på det. 

Mathias: Vi behöver vara konkreta med om vad vi vill få ut av mötena när vi bokar in 

någon. 

Nästa möte: 10 september kl 13:30 – 16:00 



 

7 Övrigt 

Inget övrigt att ta upp.     

8 Mötet avslutades. 

 

Ordförande    Justerare 

Mathias Karvonen   Eleonore Forslund 


